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Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z XII i XIII sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Uchwały 

a. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy Miłoradz i Komisji 
Stałych na 2016 rok. 

b. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Miłoradz. 
c. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Malbork -Sztum. pn. „Mobilny i aktywny kapitał ludzki w powiatach malborskim i sztumskim – 
aktywizacja społeczno-zawodowa”. 

d. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miłoradz do 
partnerstwa dla wspólnej realizacji projektu pn.: „Pomorskie szlaki kajakowe - ………………….”. 

e. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Miłoradz na lata 2016-2021. 

f. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłoradz w 2016 roku. 

g. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

h. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 55, położonej 
w obrębie Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 
68*69. 

i. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 57, położonej 
w obrębie Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 
70*21/1 

j. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 278/5, 
położonej w obrębie Mątowy Wielkie, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej działki nr 275/18. 

k. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. 
Mikołaja w Pogorzałej Wsi na zrefundowanie wydatków poniesionych na prace konserwatorskie 
ołtarza głównego. 

l. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2016 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

m. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz 
na lata 2016 - 2024. 

n. Nr XIV. .2016 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016 (zmiana I). 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.    
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel otworzyła XIV Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, 
Sołtysów, pracowników urzędu oraz gości (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego 
protokołu), na podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad – na stan 15 radnych 
udział w posiedzeniu bierze 15 radnych. 
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Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XIV Sesji. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek złożył wniosek o wprowadzenie i dopisanie w pkt. 8 projektów uchwał: 
o. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

terenie gminy Miłoradz w części obrębów geodezyjnych: Pogorzała Wieś i Mątowy Małe, 
p. w sprawie przyjęcia w zarządzanie przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych w ciągu dróg 

powiatowych na terenie gminy Miłoradz. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Wprowadzenie ww. projektów uchwał w głosowaniu jawnym zostało przyjęte jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poddała pod głosowanie porządek obrad z 
przyjętą zmianą. 
Porządek obrad ze zmianą w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z XII Sesji. 
Radna Pani Anna Celiowska – Nietrzebka złożyła wniosek o poprawienie zapisu str. 7 w pkt. 6 w wypowiedzi 
Wójta Gminy wykreślić zapis: „Lokalnej Grupy Działania Spichlerz Żuławski …” i zastąpić „Żuławskiej Lokalnej 
Grupy Działania …” 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Zmiana w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Protokół ze zmianą z XII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z XIII Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z XIII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że nie ma żadnych 
informacji i komunikatów do przekazania. 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że odbył się przetarg na odbiór odpadów stałych, który 
wygrała firma COMPLEX z Nowego Stawu. Firma zaoferowała kwotę 568 tys. zł ww. usługę. 
Uczestniczył w spotkaniu w sprawie pomorskiej trasy rowerowej R-9, której przebieg planowany jest przez 
tereny naszej gminy, wzdłuż Wisły. Spotkanie odbyło się w Kwidzynie. Na wykonanie dokumentacji są w 
budżecie gminy zarezerwowane środki finansowe w wysokości 50 tys. zł. 
Ponadto odbyło się spotkanie w sprawie projektu „kajakiem przez pomorze” i no to zadanie mamy 
zarezerwowane środki finansowe w wysokości 30 tys. zł. Planowane jest wybudowanie przystani dla 
kajaków w Pogorzałej Wsi.  
Stwierdził, że został złożony wniosek w Urzędzie Marszałkowskim o dofinansowanie szkół – sale lekcyjne, 
dodatkowe zajęcia pozalekcyjne oraz doradztwo. Koszt projektu wynosi 818 tys. zł, a kwota dofinansowania 
wynosi 777 tys. zł. 
Ponadto został złożony wniosek o dofinansowanie projektu „Liderzy e-usług Pomorza”, na doposażenie 
Urzędu Gminy w oprogramowanie komputerowe, sprzęt informatyczny oraz szkolenia dla urzędników. 
Projekt w partnerstwie z gminami: Miasto Malbork, Ryjewo, Gardeja, Dzierzgoń, Sztum i Nakło nad Notecią.  
Odbyło się spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w oddziale w Gdańsku, na którym 
omówiono konieczność zapewnienia bezpieczeństwa na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 22 z drogą 
powiatową, na wysokości  Bystrze-Kończewice oraz budowę skrzyżowania i zjazdów w kierunku Jeziornej 
osady (Gnojewo), w związku z planowaną inwestycją budowy stacji paliw. 
W Powiatowym Urzędzie Pracy została podpisana umowa na prace społeczno użyteczne, z których skorzysta 
ok. 60 mieszkańców gminy. 
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Ponadto odbył spotkanie z przedstawicielem firmy POLENERGA Panem Michałem Cichoszem, w sprawie 
budowy farmy wiatrowej na naszym terenie. Wg informacji jakie uzyskał od przedstawiciela firmy prace 
mają rozpocząć się w 2017 r.  
Uczestniczył w posiedzeniu Rady Powiatu Malborskiego oraz w spotkaniach sprawozdawczo wyborczych 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Kończewicach i Miłoradzu. 
Poinformował, że na spotkaniu ze Starostą Powiatu Malborskiego Panem Mirosławem Czaplą omówiono 
trasę przejazdu samochodów ciężarowych, które wożą materiały na budowę drogi ekspresowej S7 z okolic 
Pelplina w kierunku Nowego Dworu Gdańskiego. Trasa przejazdu będzie odbywała po drogach krajowych. 
Brał udział w uroczystych apelach w szkołach na terenie gminy, na których wręczono dyplomy najlepszym 
uczniom. 
Stwierdził, że przewoźnik AŻ Rydwan od 1 lutego 2016 r. sobotni kurs o godz. 9.30 z Malborka w kierunku 
Miłoradza, będzie jeździł odwróconą trasą tj.: Malbork – Cisy – Gnojewo – Kończewice – Bystrze – Mątowy 
Wielkie – Mątowy Małe – Miłoradz – Stara Kościelnica – Cisy – Malbork. 
Ponadto uczestniczył w spotkaniach organizowanych w świetlicach wiejskich z okazji Dnia babci i Dnia 
dziadka. 
Ad. 7 
Radna Pani Sylwia Witek poprosiła, aby zwiększyć częstotliwość spotkań radnych na komisjach wspólnych, 
gdyż tematów do omówienia oraz projektów uchwał w ostatnim czasie jest zbyt dużo. 
Sołtys sołectwa Kończewice Pan Ryszard Bolek poprosił aby podjąć działania w celu utwardzenia pobocza 
drogi powiatowej na odcinku od skrzyżowania z drogą krajową nr 22 do skrzyżowania z drogą gminną w 
kierunku Kończewic. 
Ponadto poprosił aby podjąć działania związane z wymarznięciami zasiewów. 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Tomasza Żuchowskiego o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy Miłoradz i Komisji Stałych na 2016 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.75.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie przyjęcia planów 
pracy Rady Gminy Miłoradz i Komisji Stałych na 2016 rok w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Radny Pan Władysław Strąk złożył wniosek o zmianę zapisu w § 66. 1. w następującym brzmieniu „Każdy 
Radny uczestniczy w pracach w wybranych przez siebie Komisjach stałych jako jej członek.” 
Radna Pani Grażyna Sadowska zwróciła się z prośbą, aby podjąć działania umożliwiające usprawiedliwianie 
nieobecności radnych na sesjach i w pracach w komisjach zgodnie z kodeksem pracy. Stwierdziła, że 
dotychczas za każdą nieobecność radnemu potrąca się % wypłatę diety. Wg informacji uzyskanych od 
Sekretarza Gminy tą kwestię reguluje odrębna uchwała. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że radni powinni rozpatrzyć tą kwestię na najbliższym 
posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Radna Pani Grażyna Sadowska złożyła wniosek aby na najbliższym posiedzeniu komisji rady gminy podjąć 
działania umożliwiające usprawiedliwianie nieobecności radnych na sesjach i w pracach w komisjach. 
Radny Pan Władysław Strąk wyraził opinię, że wprowadzenie usprawiedliwień nieobecności może 
spowodować tzw. „załatwianie zwolnień”. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poddał pod głosowanie wniosek 
Radnego Władysława Strąka.  
Wniosek Radnego Władysława Strąka w głosowaniu jawnym został przyjęty 14 głosami za i 1 głosem 
wstrzymującym się. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
Uchwała Nr XIV.76.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie realizacji projektu Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Malbork -Sztum. pn. „Mobilny i 
aktywny kapitał ludzki w powiatach malborskim i sztumskim – aktywizacja społeczno-zawodowa”. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.77.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie realizacji projektu 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Malbork -Sztum. pn. „Mobilny i aktywny kapitał ludzki w powiatach 
malborskim i sztumskim – aktywizacja społeczno-zawodowa” w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miłoradz do partnerstwa dla wspólnej realizacji 
projektu pn.: „Pomorskie szlaki kajakowe - ………………….”. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pani Anna Smolińska uzupełniła nazwę projektu oraz partnerów projektu. 
Tytuł: „Pomorskie szlaki kajakowe – Kajakiem przez Żuławy”, a partnerzy to: Gmina Stare Pole, Gmina Nowy 
Dwór Gdański, Gmina Stegna, Gmina Nowy Staw i Miasto Malbork. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Kierownika Referatu Rozwoju Panią Annę Smolińską, uzupełnienie nazwy projektu. 
Wniosek o uzupełnienie nazwy projektu „Pomorskie szlaki kajakowe – Kajakiem przez Żuławy” w 
głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Kierownika Referatu Rozwoju Panią Annę Smolińską, uzupełnienie partnerów Gminy 
Miłoradz o: Gminę Stare Pole, Gminę Nowy Dwór Gdański, Gminę Stegna, Gminę Nowy Staw i Miasto 
Malbork . 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzonymi zmianami. 
Uchwała Nr XIV.78.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Miłoradz do partnerstwa dla wspólnej realizacji projektu pn.: „Pomorskie szlaki 
kajakowe – Kajakiem przez Żuławy” w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 
Miłoradz na lata 2016-2021. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pani Anna Smolińska złożyła wniosek o zmianę zapisu w rozdziale I punkt 1 w 
następującym brzmieniu: „Aktualnie mieszkaniowy zasób Gminy Miłoradz składa się z lokali, w tym:” 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
Uchwała Nr XIV.79.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego Programu Gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Miłoradz na lata 2016-2021 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
f.              Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłoradz w 2016 roku. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XIV.80.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie przyjęcia programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłoradz 
w 2016 roku w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
g. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy i złożył wniosek o 
wprowadzenie górnej stawki za opróżnienie i wywóz nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości w wysokości 25 zł za 1 m3 netto + podatek VAT. 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
Uchwała Nr XIV.81.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie ustalenia górnej 
stawki opłaty za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
h. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 55, położonej w obrębie Miłoradz, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 68*69. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pani Anna Smolińska złożyła wniosek aby w tytule i § 1 działkę przyległą uznać 
działkę nr 69.  
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
Uchwała Nr XIV.82.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działki nr 55, położonej w obrębie Miłoradz, na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 69 w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
i.             Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 57, położonej w obrębie Miłoradz, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 70*21/1. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pani Anna Smolińska złożyła wniosek aby w tytule i § 1 działkę przyległą uznać 
działkę nr 70.  
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z wprowadzoną zmianą. 
Uchwała Nr XIV.83.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działki nr 57, położonej w obrębie Miłoradz, na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 70 w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
j.             Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 278/5, położonej w obrębie Mątowy 
Wielkie, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 275/18. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.84.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie sprzedaży w formie 
bezprzetargowej działki nr 278/5, położonej w obrębie Mątowy Wielkie, na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 275/18 w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
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k. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Mikołaja w Pogorzałej Wsi na 
zrefundowanie wydatków poniesionych na prace konserwatorskie ołtarza głównego. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.85.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie udzielenia dotacji 
dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Mikołaja w Pogorzałej Wsi na zrefundowanie wydatków 
poniesionych na prace konserwatorskie ołtarza głównego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
l. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2016 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu 
Malborskiego. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.86.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w roku 2016 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
m. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2016 - 2024. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.87.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2016 - 2024 w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
n. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016 (zmiana I). 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały: 
DZIAŁ 010 – ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 

W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 27.000zł, w tym: 12.000zł na wykonanie koncepcji jakości wody w Miłoradzu i 
15.000zł na modernizację odżelaziaczy w hydroforni Miłoradz. 
DZIAŁ 801 – OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80104 – w Przedszkolu w Miłoradzu zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 1.625zł na 
zakup elementów placu zabaw. 
DZIAŁ 852 – POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia zwiększa się plam wydatków bieżących o kwotę 700zł z 
przeznaczeniem na zakup materiałów do zajęć terapeutycznych. 
DZIAŁ 900 – GOPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 
40.000zł z przeznaczeniem na wykonanie modernizacji pomieszczeń biurowych w Gminnym Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu. 
W rozdziale 90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 8.540zł z 
przeznaczeniem na udzielenie dotacji celowej dla Powiatu Malborskiego na sporządzenie przeglądu 
ekologicznego dla Lotniska Wojskowego w Królewie Malborskim –JW1128 w zakresie ograniczenia do 
oddziaływania akustycznego. 
PRZYCHODY 
W planie przychodów zmniejsza się plan przychodów z tytułu zaciągania kredytów o kwotę 200.000zł, 
jednocześnie zwiększa się wolne środki o kwotę 277.865zł. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.88.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2016 (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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o.  Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie 
gminy Miłoradz w części obrębów geodezyjnych: Pogorzała Wieś i Mątowy Małe. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek przystępuje się do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na terenie gminy Miłoradz w części obrębów geodezyjnych: Pogorzała Wieś i Mątowy Małe, 
w celu ustalenia przeznaczenia terenu dla inwestycji celu publicznego o znaczeniu ponadlokalnym 
polegającej na budowie dwutorowej linii elektroenergetycznej 110kV Pelplin - Malbork/Sztum. Budowa 
przedmiotowej linii będzie ważnym elementem realizacji sieci przesyłowej krajowego systemu 
energetycznego i w znacznym stopniu przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa energetycznego tego 
regionu Polski co pozwoli zaopatrzyć w energię elektryczną lokalną społeczność oraz obecnych i przyszłych 
inwestorów. Budowa linii umożliwi również rozwój energetyki wiatrowej poprzez możliwość przyłączenia 
farm wiatrowych. W związku z wnioskiem Pełnomocnika ENERGA-OPERATOR S.A. Oddział w Gdańsku, 
dotyczącym opracowania planu miejscowego dla przebiegu projektowanej dwutorowej linii 
elektroenergetycznej 110kV Pelplin - Malbork/Sztum, celem określenia sposobów zagospodarowania 
trenów i zabudowy, stwierdzono konieczność rozpoczęcia procedury planistycznej w trybie ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego pozwoli na formalne przygotowania terenu, w części obrębów geodezyjnych: Pogorzała 
Wieś i Mątowy Małe w gminie Miłoradz, pod planowaną inwestycję. Koszty opracowania planu dla 
inwestycji celu publicznego obciążają inwestora, realizującego ww. inwestycję. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poinformował, że brakuje w tej procedurze 
konsultacji z mieszkańcami, czy wyrażają zgodę na inwestycję. Na wymienionym obszarze mieszkają osoby, 
które cenią sobie spokój i piękno natury. Wyraził opinię, że ww. działania doprowadzą do wyludnienia tych 
obszarów. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że w momencie rozpoczęcia prac nad sporządzeniem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego będą odbywały się konsultacje z mieszkańcami, 
którzy będą mogli wnosić uwagi do planu. 
Radna Pani Grażyna Sadowska złożyła wniosek o wycofanie projektu uchwały. Załączniki do projektu 
uchwały są nieczytelne. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski stwierdził, że przegłosowano 
porządek obrad i przyjęto omawiany projekt uchwały do porządku obrad. Wobec powyższego należy 
przeprowadzić głosowanie nad omawianym projektem uchwały. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.89.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Miłoradz w części 
obrębów geodezyjnych: Pogorzała Wieś i Mątowy Małe w głosowaniu jawnym została przyjęta 11 
głosami za, 1 głosem przeciw i 3 głosami wstrzymującymi się. 
p. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia w zarządzanie przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych w ciągu dróg 
powiatowych na terenie gminy Miłoradz. 
Sekretarz Gminy Pan Rajmund Kossarzecki stwierdził, że na podstawie niniejszej uchwały Gmina Miłoradz 
przejmie funkcję zarządcy przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych w pasie dróg powiatowych na 
terenie gminy Miłoradz. Przejęcie w zarząd przystanków komunikacyjnych wynika w szczególności z 
konieczności ustalenia zasad korzystania z tych przystanków przez przewoźników, a w rezultacie 
udostępnienia ich w celu wykonywania publicznego transportu zbiorowego. Ponadto poinformował, że 
zakres czynności jakie należą do przejmującego jest opisany w porozumieniu. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XIV.90.2016 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie przyjęcia w 
zarządzanie przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych w ciągu dróg powiatowych na terenie gminy 
Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Ad. 9 
Odpowiedzi na zapytania 
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Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała Radną Panią Sylwię Witek, 
że jeżeli będzie potrzeba zwiększenia ilości spotkań radnych to taką decyzję podejmie.  
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że w sprawie utwardzenia pobocza drogi powiatowej 
zostaną podjęte szybko rozmowy z zarządcą drogi. 
W temacie wymarznięcia zasiewów stwierdził, że pismo o powołaniu komisji do oceny szkód w rolnictwie 
zostało wysłane do Wojewody Pomorskiego. Obecnie oczekujemy na decyzję Wojewody o powołaniu 
komisji.  
Ad. 10 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski zwrócił się z prośbą aby projekty 
uchwał, które nie były omawiane na posiedzeniach w komisjach, a jest konieczność ich wprowadzenia na 
najbliższej sesji, przesłać wcześniej drogą elektroniczną do radnych. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poinformowała, że do konsultacji z mieszkańcami należy przygotować 
czytelniejsze mapy, gdyż te które otrzymali radni są nieczytelne. 
Radna Pani Sylwia Witek poprosiła aby podjąć działania w celu zwiększenia dopuszczalnej prędkości do 70 
km/h na odcinku drogi w Grobelnie, obecnie obowiązuje ograniczenie do 50 km/h. Ta sytuacja dotyczy także 
odcinka drogi powiatowej od zakrętu w Starej Kościelnicy do drogi krajowej nr 22. 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kończewicach Pan Sławomir Zirra wyjaśnił, że zmiana dopuszczalnej 
prędkości wymaga przeprowadzenia stosownej procedury. W pierwszej kolejności sołtys z mieszkańcami 
sołectwa muszą napisać pismo do właściciela drogi wraz z uzasadnieniem i podpisami. Na tej podstawie 
właściciel drogi przeprowadza odpowiednią procedurę. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski stwierdził, że ograniczenia 
prędkości są uzasadnione. W Grobelnie wyjazd z posesji jest stromy, a widoczność ograniczona natomiast 
w Starej Kościelnicy należy wziąć pod uwagę pieszych, którzy poruszają się skrajem drogi ze względu na brak 
chodnika. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pani Anna Smolińska poinformowała, że 7 marca br. odbędzie się szkolenie 
zorganizowane przez stowarzyszenie Eko Inicjatywę z zakresu oceny stanu, pielęgnacji oraz podejmowania 
decyzji o wycince drzew. 
Radna Pani Grażyna Sadowska podziękowała dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłoradzu 
Panu Marcinowi Szesza za pomoc w organizacji ferii zimowych dla dzieci. 
Radna Pani Anna Celiowska - Nietrzebka zwróciła się z pytaniem, kiedy można powołać komisję 
ekologiczną, która jest wpisana w statucie gminy przyjętym na dzisiejszej sesji. 
Radca Prawny Pan Stanisław Ziętek wyjaśnił, że zapisy statutu gminy będą obowiązywały po 14 dniach od 
opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że dnia 21 marca br. o godz. 
16 odbędzie się uroczysta sesja Rady Gminy Miłoradz w dawnej wozowni u Państwa Burchardt. 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel podziękowała obecnym za udział w obradach 
i ogłosiła zakończenie obrad XIV Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

/-/ Dominika Wróbel 


